
ПРОФЕССОРА И ГОСТИ АКАДЕМИИ
PROFESSORS AND GUESTS OF THE ACADEMY
Карола Баукхольт (Германия)

1959 родилась в Крефельде, Германия

1976-84 работала в Театре-ам-Мариенплац в Крефельде

1978-84 училась в Высшей школе музыки в Кельне с Маурисио Кагелем

1985 соучредитель издательства Thürmchen (Thürmchen Verlag, Köln) 

1990/91 стипендиат Schloss Solitude Scholarship в Штутгарте

1991 соучредитель Thürmchen Ансамбля в Кельне

1992 стипендиат Schreyahn Artists' Colony в Нижней Саксонии

1995 получение гранта от Фонда искусства и культуры Северного Рейн-Вестфалии

1997 стипендия Виллы Массимо в Риме

1998 премия Female Artists' Prize Северного Рейн-Вестфалии

Карла Баукхольт получила следующие награды в области композиции: Молодые композиторы Северного Рейн-Вестфалии, Б. А. Циммерман Сегодня, Грант Бернда Алоиза Циммермана (Кельн), World Music Days (1987), Cologne-New York Exchange (1989), Конкурс Западнонемецкого Радио(1989), Конкурс им. Карла Марии фон Вебера (Дрезден 1992/3), Gedok International Orchestral Competition (1994), Конкурс композиторов в Штутгарте (вторая премия) and Boswil International Composers' Competition (вторая премия). Она также была выбрана в качестве приглашенного композитора на World Music Days в Копенгагене(1996) и Сеуле (1997) и Blaue Brücke в Дрездене (1996). Основное направление музыки Каролы Баукхольт связано с размышлением над феноменами восприятия и понимания.
Carola Bauckholt (Germanny)

1959 born in Krefeld, Germany
1976-84 worked at the Theater am Marienplatz in Krefeld
1978-84 studied at the Cologne Musikhochschule with Mauricio Kagel
1985 co-founder of the Thürmchen Publishing House (Thürmchen Verlag, Köln)
1990/91 Schloss Solitude Academy Scholarship in Stuttgart
1991 co-founder of the Thürmchen Ensemble Köln
1992 Schreyahn Artists' Colony Scholarship in Lower Saxony
1995 a grant-in-aid from the North Rhine Westphalian Foundation for Art and Culture
1997 Villa Massimo Scholarship in Rom
1998 Female Artists' Prize of North Rhine-Westphalia
She has received composition prizes at the following competitions: Young Composers of North Rhine-Westphalia, B. A. Zimmermann Today, Bernd Alois Zimmermann Grant from the City of Cologne, World Music Days (1987), Cologne-New York Exchange (1989), West German Radio Competition (1989), Carl Maria von Weber Competition (Dresden 1992/3), Gedok International Orchestral Competition (1994), Stuttgart Composers' Competition (second prize) and Boswil International Composers' Competition (second prize). She was also chosen for the World Music Days in Copenhagen (1996) and Seoul (1997) and for the Blaue Brücke in Dresden (1996).
The main focus of Carola Bauckholt's music falls on thinking about the phenomenon of perception and understanding.

Оскар Бианки (Швейцария)

родился в Милане в швейцарской семье, получил степень по композиции, хоровому дирижированию и электронной музыке в Миланской консерватории Джузеппе Верди. Он изучал композицию, принимая участие в магистерской программе IRCAM - Центр Помпиду, также получил докторскую степень в Колумбийском университете в Нью-Йорке. Его первая опера «Благодаря моим глазам», написанная по заказу фестиваля Aix-en-Provence Festival и Théâtre&Musique, автор либретто и режиссер Жоэль Поммера, получила хорошие отзывы как от зрителей, так и от критиков. Его музыка исполнялась выдающимися ансамблями и оркестрами, такими как Филармонический оркестр Радио Франции, Немецким симфоническим оркестром, оркестром della Svizzera Italiana, ансамблями Ensemble Modern, Klangforum Wien, Collegium Novum Zürich, Contrechamps Geneve, Phoenix Ensemble Basel,   Ensemble Laboratorium, квартетом JACK, Les Percussions de Strasbourg, Ictus, Quatuor Diotima, Ensemble Remix, Nieuw Ensemble, Ensemble l’Itineraire,   International Contemporary Ensemble, Alarm Will Sound, Дэвидом Грималем, Kammerensemble für neue Musik Berlin, Drumming Grupo de Percussão from Porto, Австрийским ансамблем современной музыки, Sound’arte. Предстоящие проекты включают в себя новые произведения для оркестра della Svizzera Italiana, оперного театра Базеля, симфонического оркестра Баварского радио, Ensemble Modern, JACK, Diotima, Жоэль Поммер Maud Le Pladec. В 2013 году его CD выиграл премию немецких критиков German Record Critics' Award и запись его кантаты MATRA недавно была выпущена под лейблом Cypres.

Oscar Bianchi (Switzerland)

Born in Milan from a swiss family, completed degrees in composition, choir conducting and electronic music at the Giuseppe Verdi conservatory of Milan. He pursued studies in composition taking part in master programs such as at IRCAM - Centre Pompidou and with a doctoral degree at Columbia University in New York. Commissioned by the Aix-en-Provence Festival and Théâtre & Musique, his first opera, Thanks to My Eyes, libretto and direction by Joël Pommerat, received critical acclaim by audiences and critics alike. His music has been performed by outstanding ensembles and orchestras such as Orchestre Philharmonique de Radio France, Deutsche Symphonie Orchester, Orchestra della Svizzera Italiana, Ensemble Modern, Klangforum Wien, Collegium Novum Zürich, Ensemble Contrechamps Geneve, Phoenix Ensemble Basel,   Ensemble Laboratorium, JACK quartet, Les Percussions de Strasbourg, Ictus, Quatuor Diotima, Ensemble Remix, Nieuw Ensemble, Ensemble l’Itineraire,   International Contemporary Ensemble, Alarm Will Sound, David Grimal, Kammerensemble für neue Musik Berlin, Drumming Grupo de Percussão from Porto, Osterreichiches Ensemble für neue Musik, Sound’arte. Upcoming projects include new works for Orchestra della Svizzera Italiana, Oper Theatre Basel, The Bavarian Radio Symphony Orchestra, Ensemble Modern, Jack, Diotima, Joël Pommerat, Maud Le Pladec. In 2013 his CD Portrait won the German Record Critics' Award and a recording of his cantata MATRA has been just released under the label Cypres.

Фабиен Леви (Франция)
изучал композицию с Жераром Гризе в Национальной консерватории в Париже. Он получил степень доктора музыковедения от Высшей школы социальных наук. Он работал в IRCAM в качестве педагогического консультанта (1999-2000) и читал лекции в отделе музыковедения в университете Сорбонна (Париж). Он преподавал оркестровку от 2004-2006 в Берлинской высшей школе музыки имени Эйслера (Германия), и в 2006-2012 работал доцентом в Колумбийском университете в Нью-Йорке (США). В настоящее время работает профессором композиции в Детмольдской высшей школе музыки (Германия).

Его работы, опубликованные издательствами Billaudot и Ricordi Germany, исполняются по всему миру как ансамблями, так и солистами, Ж.-Г. Кера, ансамблями Recherche, 2E2M, Argento Ensemble, Neue Vocalsolisten Stuttgart, Ensemble Modern, филармоническим оркестром Токио, а также Симфоническим оркестром Берлинского радио. В 2001 году он был резидентом DAAD Berliner Künstlerprogram в Берлине, и в 2002-2003 годах на Вилле Медичи (Французская академия) в Риме. В 2004 году он выиграл приз Фонда Эрнста фон Сименса. В настоящее время живет в Берлине.
Fabien Lévy (France)

studied composition with Gérard Grisey at the Conservatoire National Superieur de Musique in Paris. He received a Ph.D. in musicology from the EHESS. He worked at IRCAM as pedagogical advisor (1999-2000) and lectured in the musicology dept at the Sorbonne University (Paris). He taught orchestration from 2004-2006 at the Hochschule für Musik Hanns-Eisler in Berlin (Germany), and was 2006-2012 Assistant Professor of Composition at Columbia University in New York (USA) and is currently professor for composition at the Hochschule für Musik Detmold in Germany.
His works, published by Billaudot and Ricordi Germany, have been performed in the entire world by ensembles and soloists including J.-G. Queyras, the Ensemble Recherche, 2E2M, the Argento Ensemble, the neue Vocalsolisten Stuttgart, the Ensemble Modern, the Tokyo Philharmonic Orchestra or the Berlin Radio Symphony orchestra. In 2001 he was resident of the DAAD Berliner Künstlerprogram in Berlin and in 2002-2003 of the Villa Medici / French academy in Rome. He won the 2004 Förderpreis from the Ernst von Siemens Foundation for music. He lives in Berlin.
Хельмут Цапф (Германия)
Родился в 1956 в Тюрингии. Вначале занимался музыкой (фортепиано и орган) с пастором местной церкви. Затем продолжил музыкальное образование (композиция) в Эйзенахе и Халле, регулярно посещая Курсы современной музыки в Тюрингии. В 1979-82 Хельмут Цапф работал Кантором. В 1982 – 1986 он учился по специальности «композиция» в Академии искусств (у Георга Катцера). Начиная с 1986 композитор живет в Берлине, занимаясь композицией, игрой на органе и организацией концертов современной музыки. Он основал Rand-фестиваль, регулярную серию концертов в местной церкви, а также Ансамбль современной музыки, состоящий из студентов музыкальных университетов Берлина. Хельмут Цапф также преподает музыкальную теорию и композицию в Музыкальной академии Ганса Эйслера (Hanns Eisler Music Academy) и в Музыкальной школе Крайсберга (Musikschule Kreuzberg), сотрудничает с рядом электроакустических студий (в том числе, Швейцарским центром компьютерной музыки и Фондом Стробелы во Фрайбурге). Хельмут Цапф пишет оперы, балеты, оркестровую, камерную, хоровую и электроакустическую музыку. Он является членом Академии искусств Берлина. 
Helmut Zapf (Germany)
was born on 4 March in 1956 in Rauschengesees (Thuringia). He got his first piano and organ lessons from local pastor. Then he studied church music in Eisenach and Halle / Saale and learned a composition as autodidact. During this time he attended Regularly Gera Holiday Courses in Contemporary Music in Thuringia. From 1979-82 he worked as Cantor in Eisenberg (Thuringia). Finally in 1982 he became a special composition pupil of Georg Katzer at the Academy of Arts and studied with him until 1986. Since he lives in Berlin and works Zepernick closed to there as a freelance composer, organ player and organizer of concerts with contemporary music. He founded the RAND FESTIVAL, a series of concerts in his local church, near Berlin. And he had founded the ENSEMBLE YOUNG MUSIC, at Ensemble for Contemporary Music with students of the universities of music from Berlin. So he is teaching ear training and music theories at the Hanns Eisler Music Academy and at the Musikschule Kreuzberg composition too. He worked at different studios electroacustical, For Example at the CENTER OF COMPUTER MUSIC OF SWITZERLAND and at the HEINRICH STROBEL FONDATION of SWR in Freiburg. Helmut Zapf has written al lot of chamber music, choir music, 5 pieces of orchestra, 1 Chamber Opera, 1 Ballet Music and different pieces of electro-acoustic music and a Choral Fantasy. He is a member at the Academy of Arts Berlin

Михаил Сметанин (Австралия) 
Михаил Сметанин –одна из самых значительных фигур современной музыки Австралии. Он родился в Сиднее в 1958 в русской семье эмигрантов. В 1981 окончил Сиднейскую консерваторию и был награжден Международной стипендией Австралийского культурного совета и Министерством образования и науки Нидерландов. В дальнейшем он продолжил свое обучение у ведущего голландского композитора Луи Андриссена в Королевской консерватории в Гааге. Музыка Михаила Сметанина записана ведущими мировыми компаниями, у него более 30 авторских СД альбомов.  Название его произведения «The Ladder of Escape» («Лестница спасения») стало названием целой серии компакт-дисков и концертов, посвященных новой музыке на звуковом лейбле Attacca и в концертной студии Радио Бремена в Германии. Произведения  Михаила Сметанина исполнялись ведущими солистами и коллективами, среди них Сиднейский симфонический оркестр, Шенберг-Ансамбль (Амстердам), ансамбли Crash (Ирландия), Insomnio (Нидерланды) и др. В 2014 состоялась премьера оперы «Маяковский», среди ближайших событий – премьера Klang-Tek  в Нидерландых (сентябрь, 2016). Михаил Сметанин – пофессор композиции Сиднейской консерватории музыки при Университете Сиднея. 
Michael Smetanin (Australia) 
Michael Smetanin is one of the most distinctive figures among  Australian composers. Born in Sydney in 1958 of Russian parents he completed study at the Sydney Conservatorium  1981 and then having been awarded an International Fellowship by the Music Board of the Australia Council and a Netherlands Ministry of Education and Science scholarship went to study with leading Dutch composer Louis Andriessen at the Royal Conservatorium in the Hague. Smetanin’s music has been extensively performed and recorded internationally  with works appearing on over 30 individually released CD albums. The title of his work The Ladder of Escape was appropriated as the  name of an entire new music CD series released by Attacca records and performances include a Bremer Podium (Portrait) Konzert at Radio Bremen in Germany. More recent major works include his Piano Concerto entitled Mysterium Cosmographicum premiered by the Sydney Symphony Orchestra with Lisa Moore as soloist in 2005 and Microgrpahia  commissioned and premiered by the Schoenberg Ensemble in Amsterdam in 2007.  Since then he has written works for ensembles such a Crash (Ireland), Insomnio (Holland) and has recently  completed work on his 4th opera entitled  Mayakovsky which was premiered in 2014. His most recent work Klang-Tek  will be premiered in Holland in September 2016. Smetanin is an Associate Professor of Composition at the Sydney Conservatorium of Music.

Sergej Newski (Germany / Russia)
Sergej Newski was born in Moscow in 1972. He studied composition with Jörg Herchet at the Hochschule für Musik in Dresden, and with Friedrich Goldmann at the Universität der Künste in Berlin. There he also studied music theory and pedagogy with Hartmut Fladt. Masterclasses with Vinko Globokar and Matthias Spahlinger, meetings with Helmut Lachenmann, Beat Furrer and Helmut Oehring, and contacts with the free improvisation scene in Berlin have all had a lasting influence on his development as a composer. Since 1994 his music has been performed at the leading international New Music festivals, including the Donauechingen Festival, Wien Modern, Éclat, the Gaudeamus Music Week, the Berliner Festwochen, the ISCM World New Music Days, the Moscow Territoryfest, and UltraSchall. He has received commissions from, among others, the Deutsche Staatsoper Unter den Linden, the Berlin Konzerthaus, Ruhrtriennale, Klangforum Wien, the Scharoun Ensemble, the Neue Vocalsolisten Stuttgart, etc. Interpreters of his music include not only Klangforum Wien, the Neue Vokalsolisten and Ensemble Modern, but also the Nieuw Ensemble, Musikfabrik, the Moscow Contemporary Music Ensemble, KNM Berlin, ensemble mosaik, as well as soloists and performers such as Teodoro Anzellotti, Natalia Pschenitschnikowa, and conductors like Peter Rundel, Johannes Kalitzke, Jürg Wyttenbach, Titus Engel, Enno Poppe, Teodor Kourentzis und Vladimir Jurowski. In 2006 Sergej Newski won 1st Prize at the Landeshauptstadt Stuttgart composition competition for his piece Fluss (2005 version). In addition, he has gained various scholarships, including those from the Villa Massimo/Casa Baldi, Villa Serpentara, Künstlerhof Schreyahn, Cité Internationale des Arts Paris, the Berlin Senate and the Akademie der Künste in Berlin. 2011-12 Sergej Newski is music curator for the project Platform, a series of events organized by the Center for Contempoary Art Vinzawod in Moscow, supported by the Russian Cultural Ministry. 2012- guest lecturer for composition at State University of St. Petersburg. Sergej Newski lives both in Berlin and in Moscow.
Сергей Невский (Германия / Россия)
Сергей Невский (1972) родился в Москве. Закончил училище при Московской консерватории (класс теории), учился композиции в Высшей школе музыки в Дрездене и Университете искусств в Берлине у Фридриха Гольдмана. После окончания аспирантуры по композиции в Университете искусств закончил  его по классу теории у профессора Хартмута Фладта. Получал заказы от Берлинской государственной оперы, Опергруппы,  фестиваля Руртриеннале, фестивалей Donaueschinger Musiktage, UltraSchall и Klangspuren Schwaz, Министерства культуры Норвегии. Cочинения также исполнялись Ensemble Modern, Klangforum Wien, Nieuw Ensemble, Neue Vocalsolisten Stuttgart, ensemble recherche, Quator Danel, MusikFabrik, ensemble mosaik,  Московским Ансамблем Cовременной Музыки (МАСМ), оркестром Musica Viva, солистами  Натальей Пшеничниковой, Татьяной Гринденко,  Теодором Анцелотти, Якобом Дилем, дирижерами Йоханнесом Калицке и Теодором Курентзисом.  В 2012 году премьера оперы «Франциск» состоялась на Новой сцене Большого Театра. Работа в театре и кино (среди прочего – музыка к спектаклю «Человек-подушка» в МХТ  и фильму «Юрьев День» режиссера Кирилла Серебренникова). Куратор направления Музыка в «Проекте Платформа» на Винзаводе (2011-2012).  Преподавал на международных мастерклассах  композиции в Виитассари (Финляндия),  Киеве и Нижнем Новгороде. Лекции в Калифорнийском Университете в Беркли, МГК имени Чайковского, СПбГУ, консерваториях Берлина, Дрездена, Гановера, Бремена и др.  Ведет лабораторию для композиторов и режиссеров в Центре имени Мейерхольда. В 2006 году был удостоен Первой премии на Штутгартском конкурсе композиции, в 2014 году -   Премии  Академии Искусств Берлина (Kunstpreis Berlin). Лауреат премии «Золотая маска» 2014 года за оперу «Франциск» Сочинения издаются в издательстве Ricordi. Живет  и работает в Берлине и в Москве.

